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Abstract

        
A case of herpes zoster oticus in a 2 1/2 year-old girl with a history of varicella at the age of 4 months is reported. Peripheral facial palsy was the prominent clinical symptom. Following treatment with Acyclovir 15 mg/kg/day i.v. for 7 days a complete remission was noted. Course, treatment and prognosis of zoster oticus are discussed, as well as the increased incidence of herpes zoster in children who had varicella before the age of 1 year.


      
        
Zusammenfassung

        
Ein 2 1/2 jähriges Mädchen erkrankte an Herpes zoster oticus mit einer peripheren Fazialisparese. Anamnestisch war eine Windpockenerkrankung im Alter von 4 Monaten vorausgegangen. Nach intravenöser Therapie mit Acyclovir 15 mg/kg/die über 7 Tage kam es zur vollständigen Rückbildung der Parese. Verlauf, Therapie und Prognose des Krankheitsbildes werden diskutiert, ebenso die erhöhte Inzidenz des Herpes zoster im Kindesalter nach frühkindlicher Windpockeninfektion.
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